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Vážení spoluobčané,
určitě každý z nás již zazna-
menal, že dny se prodlužují 

a přibývá také slunečního svitu. Nastá-
vající jarní dny a probouzející se příroda 
je symbolem nového života. Přeji Vám, 
abyste si užili jarních dnů třeba příjem-
nými procházkami v přírodě nebo prací 
na Vašich zahrádkách.

Dovolte mi, abych Vás ve stručnosti 
informoval o tom, že v měsíci květnu 
chystáme zahájit stavbu nové radnice, 
oficiálně „Novostavby polyfunkční bu-
dovy s občanskou vybaveností, knihov-
nou a městským úřadem“. Budova bude 
využita pro pracoviště městského úřa-
du a knihovny, která se budou nacházet  
v prvním patře. Prostory v přízemí budou 
využity jako obchody, lékárna a ordinace 
praktických lékařů a specialistů, případně 
pro některou formu služeb pro občany. 
Nyní již dokončujeme a kompletujeme 
veškerou dokumentaci, různá povolení, 
výběr stavebního dozoru, koordinátora 
bezpečnosti práce, výběrové řízení na 
poskytovatele úvěru a další práce, které 
jsou nutné pro zahájení stavby.

Většina občanů si určitě uvědomuje, 
že stavba nové radnice byla připravena již 
v roce 2014. Odložení výstavby bylo způ-
sobeno novou debatou o umístění a podo-
bě radnice po příchodu nových zastupitelů 
po komunálních volbách v témže roce.  
A také změnou názoru některých zastu-

pitelů, kteří původně stavbu podporovali, 
ale po volbách přišli s jinými návrhy. Na 
změnu názoru má samozřejmě právo kaž-
dý, ale myslím si, že u takto zásadní stavby 
by se názor měl měnit až po velmi důklad-
ném uvážení a hlavně jenom jednou. Od 
počátku roku 2015 přicházeli především 
zastupitelé za ČSSD s návrhy na koupi 
zámku a jeho rekonstrukci na radnici, 
potom na umístění radnice v bývalém 
klášteře, potom v administrativní budově 
Agrodružstva, v budově na Náměstí č.p. 
29 (v současné době provizorní knihovna) 
nebo naposled dokonce v prostoru mezi 
koupalištěm a penzionem Mezi stromy. 

Ujasnění umístění radnice napomoh-
la urbanistická studie, po které v lednu 
2016 zastupitelstvo schválilo výstavbu 
nové radnice na pozemku uvolněném de-
molicí staré budovy, nadále ale probíhala 
debata o její výsledné podobě. Debata 
nebyla bohužel vždy racionální. Místo 
argumentů se používaly jen jakési nega-
tivní „nálepky“ typu „předražená stavba“, 
„Mírov“ apod. Na zasedání zastupitelstva 
byl předložený návrh na soupis možných 
umístění nové radnice s orientačním vý-
počtem ceny a sepsáním výhod a nevý-
hod. Tento návrh odmítl pan Vinklárek 
s odůvodněním, že jde o technokratický 
přístup. Přitom tato metoda je pro mne 
hlavní způsob, jak se v různých variantách 
orientovat a odpovědně rozhodovat.

Pro mne osobně bylo důležité, že 
nová stavba přináší život tam, kam patří 

– a to je na náměstí. Že mimo městský 
úřad má krásnou knihovnu i prostory  
k pronájmu. Současné umístění knihovny 
opakovaně kritizovala krajská knihovna 
jako naprosto nevyhovující. Je to hod-
nocení, se kterým asi všichni návštěv-
níci knihovny souhlasí. Další prostory 
vhodné k pronájmu město potřebuje. 
Vysvětlení toho, proč je město potřebuje 
je jednoduché. Každá velikostní kategorie 
obcí má své problémy se zajišťováním 
služeb pro své občany – malé obce se 
snaží udržet obchody, ve větších obcích 
budou brzy problémy se zdravotnictvím, 
s obvodními, dětskými i zubními lékaři. 
A město musí myslet dopředu, musí být 
připraveno nabídnout kvalitní a dostupné 
prostory k pronájmu. Pokud nebudeme 
myslet dopředu, tak to dopadne jako 
se starou radnicí, která byla opakovaně 
přistavována, až vznikl slepenec typu 
„vlaštovčí hnízdo“.

Odkládání stavby bohužel přineslo 
její prodražení. Už v roce 2014 jsem tvrdil, 
že je nejvhodnější doba na zahájení velké 
investice, protože ve stavebnictví bylo 
málo zakázek a skutečná cena stavby se 
často pohybovala kolem 70 % ceny podle 
rozpočtu. Navíc úvěr se dal v té době získat 
s úročením 0,5 % na celou dobu splácení. 
Na takto výhodné podmínky dnes určitě 
nedosáhneme, ale při dalším odkládání 
by se podmínky mohly ještě zhoršit. Jsem 
proto velmi rád, že tato pro město tak 
významná stavba bude brzy zahájena.

Slovo starosty
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Omluveni: Mgr. Albrechtová, Ing. Bleša, R. Klímek, M. Koutňák
Zápis ze zasedání zastupitelstva č. 20 byl schválen jednomyslně.
Návrhová komise:  E. Lejsalová, Vl. Štětina
Ověřovatelé zápisu: Mgr. Barnetová, I. Handlová

V úvodu zasedání starosta města Mgr. Horák poděkoval  
a předal ocenění bezplatným dárcům krve Evženu Najmanovi za 
90 odběrů a Jaromíru Vítkovi za 70 bezplatných odběrů krve.

Program:  1. Zpráva o plnění usnesení
 2. Zpráva o činnosti rady
 3. Rozpočet města Morkovice-Slížany na rok 2018
 4. Volba přísedících soudců
 5. Peněžitý dar po požáru rodinného domu
 6. Majetkoprávní úkony
 7. Rozpočtové opatření č. 8
 8. Odměny za výkon funkce člena zastupitelstva
 9. OZV1/2017, o stanovení systému shromažďování, 

sběru, přepravy, třídění,  využívání a odstraňování ko-
munálních odpadů a nakládání se stavebním odpadem 

Program byl schválen jednomyslně.

1. Zpráva o plnění usnesení
Byly podepsány smlouvy:
na pozemek p.č. 8/18 v k.ú. Slížany
na pozemek p.č. 345/4 v k.ú. Slížany
na pozemek p.č. 345/3 v k.ú. Slížany
na pozemek p.č. 383 v k.ú. Slížany
se společností Artemon a.s. Prostějov na pozemek p.č. 434/70 v k.ú. Slížany
na pozemek p.č. 441/1, 444/38 a 447/4 vše v k.ú. Slížany
Nejsou podepsány kupní smlouvy:
na část pozemku p.č. 344/1
na část pozemku p.č. 344/1v k.ú. Slížany
na část pozemku p.č. 344/1 v k.ú. Slížany
na pozemek p.č. 1802/13 v k.ú. Morkovice
Bezúplatný převod
Byl podepsán bezúplatný převod silnic z vlastnictví města Morko-
vice-Slížany do vlastnictví Zlínského kraje a chodníků z vlastnictví 
Zlínského kraje do vlastnictví města (dle usnesení ze zast. č. 20)
Byl podepsán bezúplatný převod pozemků p.č. 329/9 a p.č. 560/8  
z ČR na město Morkovice-Slížany.
Směna pozemků
Nebyly podepsány směny pozemků mezi Římskokatolickou farností 
Morkovice a městem Morkovice – Slížany dle přílohy zápisu č. 20. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu  
o plnění usnesení.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
2. Zpráva o činnosti rady města od 19. 10. 2017 do 30. 11. 2017
Zápisy z jednání rady jsou zasílány členům zastupitelstva a také jsou 
zveřejněny na stránkách města.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o čin-
nosti rady města za období od 19. 10. 2017 do 30. 11. 2017.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
3. Rozpočet města Morkovice-Slížany na rok 2018 – příloha č. 2017-21/1
Mgr. Horák – Dnes ráno rada udělala v rozpočtu ještě jednu změnu. 
Vzhledem k tomu, že daňové příjmy se vyvíjí v letošním roce dobře, 
tak navrhujeme přidat do výdajů na pozemní komunikace 
1 mil. Kč a tuto částku použít na chodníky na Cimburku.
J. Vinklárek – Je v této částce zahrnuta i příprava projektové doku-
mentace?

Zápis ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice–Slížany č. 21 
konaného dne 6. 12. 2017

 v 18.00 hod. v jídelně Agrodružstva Morkovice

I. Při zahájení bylo přítomno 11 členů 
Mgr. Horák – Dá se předpokládat, že vysoutěžíme nižší cenu, takže by 
měla být dostatečná finanční rezerva na zahájení přípravy projektové 
dokumentace na řešení komunikace na Cimburku.
J. Vinklárek – Stálo by za zvážení připravit projektovou dokumentaci  
i pro ulici Nová, protože tato ulice vyžaduje také rekonstrukci. Nemám 
představu, kolik projektová dokumentace stojí.
E. Lejsalová – V příjmové části – kapitálové příjmy- prodej pozemků, 
čeho se to týká?
Mgr. Horák  - Jedná se o prodej areálu technických služeb na ulici Uh-
řická. Technické služby by se měly přestěhovat do bývalého komunálu. 
Končí udržitelnost projektu.
E. Lejsalová – Jedná se jen o prodej pozemků nebo i budov?
Mgr. Horák – Jde o prodej celého areálu, včetně budov. 
P. Jablunka – Tento majetek je už oceněný na částku 1 mil. Kč nebo 
je to jen návrh?
Mgr. Horák – To je jen návrh. Musíme postupovat podle zákona, vyvěsit 
záměr prodeje a čekat, kolik zájemců se přihlásí. Pokud se přihlásí víc 
zájemců, budeme muset rozhodnout, jak dál postupovat. Cena 1 mil. 
Kč za tento areál je určitě reálná.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočet města 
Morkovice-Slížany na rok 2018.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
4. Volba přísedících soudců
V souladu s ust. § 64 odst. 3 zákona č. 6/2002 Sb., o soudech, soud-
cích, přísedících a státní správě a o změně některých dalších zákonů 
ve znění pozdějších předpisů, předkládám zastupitelstvu města ke 
schválení seznam kandidátů na funkci přísedícího Okresního soudu 
v Kroměříži, kteří s výkonem funkce souhlasí a budou ji vykonávat ve 
volebním období 2018 – 2022.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města zvolilo přísedícími Okresního 
soudu v Kroměříži
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
5. Peněžitý dar po požáru rodinného domu
Rada města i zastupitelstvo schválili poskytnutí finančního daru ma-
jitelům nemovitostí, které byly poškozeny větrnou smrští a kulovým 
bleskem dne 10. 8. 2017 podle zásady „15% prokázané škody“.
Použití stejného klíče je navrženo i u majitelů RD č.p. 191 poškoze-
ného požárem.
J. Jablunka – Kolik peněz se vybralo?
M. Dostalíková – Určitě se jedná o částku přesahující 100 tisíc Kč. 
Sbírka ještě pokračuje.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí peněžitého 
daru ve výši 106 500 Kč majitelům rodinného domu č.p. 191 
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
6. Majetkoprávní úkony
a) Koupě 1/6 pozemku p.č. 312 v k.ú. Morkovice
Koupě byla již jednou schválena dne 6. 4. 2016, neuskutečnila se  
z důvodu úmrtí prodávajícího.
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Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi id. 1/6 po-
zemku p.č. 312 zahrada o výměře 465 m2v k.ú. Morkovice za 1550 Kč.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
7. Rozpočtové opatření č. 8 – příloha č. 2017-21/2
P. Jablunka – Jedná se o rozpočtové opatření č. 8. Rozpočtové opatření 
č. 7 bylo navýšení rozpočtu školy, 
ale bylo zřejmě schválené mimo rámec zastupitelstva. 
M. Dostalíková – Jednalo se o částku 200 tisíc Kč. Šlo ale o změnu 
zákona a schvalovala to rada. Bude se to vyvěšovat teď, do 30 dnů 
od schválení.
P. Jablunka – Částka 90 tisíc Kč  na zpevnění povrchu cyklostezky. 
To je jako navíc?
Mgr. Horák – Dělalo se místo pasivního odpočinku a zvětšila se zpev-
ňovaná plocha, aby bylo vydlážděné místo mezi cyklostezkou a místem 
pasivního odpočinku a nemuselo se chodit po blátě.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č. 8.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
8. Odměny za výkon funkce člena zastupitelstva.
Od 1. 1. 2018 vstoupí v platnost zákon č. 99/2017, kterým se mění 
zákon č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších 
předpisů a další související zákony. Tento zákon mj. ruší stávající 
nařízení vlády č. 37/2003 Sb., o odměnách za výkon funkce členům 
zastupitelstev, a to včetně všech následně vydaných nařízení vlády, 
které toto nařízení vlády novelizují. Odměňování členů zastupitelstev 
se bude nadále řídit nařízením vlády č. 318/2017 Sb., o výši odměn 
členů zastupitelstev územně samosprávných celků.
Z výše uvedeného vyplývá, že s platností od 1.1.2018 bude současné 
stanovení výše měsíčních odměn schválené Zastupitelstvem města 
Morkovice-Slížany dne 5.11.2014 neplatné a je třeba schválit nové. 
Rada doporučila zpracovat návrh odměn tak, aby nárůst proti roku 
2017 byl o 10%.
Odměny pro členy komisí nebo členů výborů, kteří nejsou členy za-
stupitelstva, stanovila dosud v rámci zbytkové pravomoci rada města. 
Po novele zákona o obcích bude v pravomoci zastupitelstva obce také 
rozhodovat o peněžitých plněních poskytovaných fyzickým osobám, 
které nejsou členy zastupitelstva obce, za výkon funkce členů výborů 
a komisí (§84 odst. 2 písm. v). 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města Morkovice-Slížany stanovuje:
A/ výši měsíčních odměn neuvolněným členům Zastupitelstva města 
Morkovice-Slížany v následujících částkách:

Název funkce: Zkratka
 funkce:

Výše měsíční 
odměny:

místostarosta M 9 158,-

člen rady R 2 464,-

předseda výboru/komise P 2 246,-

člen výboru/komise Č 1 953,-

člen zastupitelstva bez dalších funkcí Z    659,-

B/ výši měsíčních odměn v případě souběhu více funkcí neuvolněných 
členů zastupitelstva jako souhrn odměn, do kterého jsou zahrnuty 
vždy maximálně 3 odměny a to za výkon funkce člena rady města, 
předsedy nebo člena výboru zastupitelstva města a předsedy nebo člena 
komise rady města, v následujících možných kombinacích a částkách:

Možné souběhy funkcí: Zkratka
funkce:

Výše měsíční
odměny:

Člen rady, který je zároveň předseda 
jednoho výboru nebo komise 

RP      4 051,-

Člen rady, který je zároveň člen jedno-
ho výboru nebo komise

RČ      3 758,-

Člen rady, který je zároveň dvakrát 
předseda výboru nebo komise

RPP      5 637,-

Člen rady, který je zároveň jednou 
předseda výboru nebo komise a jed-
nou členem výboru nebo komise

RPČ     5 344,-

Člen rady, který je zároveň dvakrát 
členem výboru nebo komise

RČČ     5 052,-

Zastupitel, který je zároveň dvakrát 
předsedou výboru nebo komise

PP     3 832,-

Zastupitel, který je zároveň třikrát 
předsedou výboru nebo komise

PPP     5 418,-

Zastupitel, který je zároveň dvakrát 
členem výboru nebo komise

ČČ     3 247,-

Zastupitel, který je zároveň předsedou 
jednoho výboru nebo komise a členem 
jednoho výboru nebo komise

PČ     3 539,-

Zastupitel, který je zároveň dvakrát 
předsedou výboru nebo komise a jed-
nou členem výboru nebo komise

PPČ     5 125,-

Zastupitel, který je zároveň jednou 
předsedou výboru nebo komise a dva-
krát členem výboru nebo komise

PČČ     4 833,-

Zastupitel, který je zároveň třikrát 
členem výboru nebo komise

ČČČ     4 540,-

Odměna bude poskytována od 1. 1. 2018. V případě nástupu náhrad-
níka na uprázdněný mandát člena zastupitelstva města bude odměna 
poskytována ode dne složení slibu. V případě budoucích změn v obsa-
zení jednotlivých funkcí bude odměna poskytována ode dne zvolení 
do příslušné funkce nebo do dne ukončení výkonu funkce.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
9.OZV1/2017, o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů a nakládání se 
stavebním odpadem.
Mgr. Horák – Pokud zastupitelstvo vyhlášku schválí, tak navrhuji 
doplnit její účinnost od 1. 1. 2018.
Vyhláška v podstatě popisuje to, co bylo předneseno na semináři, 
který proběhl.
Co se týká souhlasu se zasíláním komerčních sdělení, který je tam 
uvedený, tak jsem to ještě konzultoval. V podstatě jsou dvě možnosti. 
Nejsou to klasická komerční sdělení. Zpracovatel systému zasílá krát-
ká videa, ve kterých je, jak nakládat s odpady a co se dá ještě zlepšit. 
U každého videa je tlačítko, jehož stisknutí ukončí zasílání dalších 
videí. Je možné ve smlouvě přímo zaškrtnout, že si nepřejete zasílat 
komerční sdělení. Je nutný pouze souhlas se zpracováním osobních 
údajů, protože bez toho systém nejde nastavit.
J. Vinklárek – Pokud zůstávají ceny za odpad v roce 2018 stejné, tak 
se touto vyhláškou vlastně nic nemění. Druhá věc je, že přihlášení do 
systému je dobrovolné. Do budoucna to přináší nějaké úspory a ještě 
kolem toho bude určitě diskuse.
Smlouva na zavedení tohoto systému byla uzavřena s fyzickou nebo 
právnickou osobou? Není to jasné.
Mgr. Horák – Jedná se o firmu ISNOT s.r.o., kterou zastupuje pan 
Bambušek.
J. Vinklárek – Mělo by se to dát do souladu.
Mgr. Horák – Prověříme to. Příští týden budou rozneseny do domác-
ností informační materiály.
A. Kazíková – Začneme roznášet už tento víkend. Je tam i manuál, 
jak nejlépe třídit odpad.
J. Vinklárek – Kam se mohou občané obrace s případnými dotazy?
A. Kazíková – Není problém svolat další informativní schůzku pro 
občany se zástupci firmy ISNOT s.r.o. Po zavedení systému se určitě 
objeví ještě další dotazy.
Mgr. Horák – Podstatné je, že pokud se někdo do tohoto systému 
nezapojí, tak se pro něj vlastně nic nemění. Platit i vyvážet odpad se 
bude stejně jako dosud.
Ing. Horáková – Je vyčíslené, který systém je výhodnější? Kdo se zapojí 
do nového systému, tak nebude platit víc?
Mgr. Horák – Bude záležet na tom, kolik lidí se do nového systému 
zapojí. Čím víc lidí se zapojí, tím  bude vyšší úspora. Od toho se bude 
odvíjet případná sleva pro občany, kteří se do systému zapojí. V tuto 
chvíli se to nedá vyčíslit.V nejhorším případě na tom budou všichni 
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jako dosud. Jakmile dojde k úspoře, tak se bude vracet těm, kteří se 
do nového systému zapojili.
V žádném případě nikdo nebude platit víc jak teď. 
p. Hamala – Takže popelnice se v příštím roce už budou načítat a počítat 
i těm, kteří se nezapojí? Kódy jsou na všech popelnicích.
Mgr. Horák – Popelnice se budou počítat všem.
A. Kazíková – Do systému se zapojíte přistavením jednoho naplně-
ného pytle.
p. Hamala – Lidé tomu nebudou rozumět. Když vím, že se popelnice 
vyvážejí 1x za 14 dní, tak ji tam přistavím, i když není plná.  Nebude 
to obec stát zbytečně peníze. Lidé by měli vědět, že když tam dají 
prázdnou popelnici, tak se za ni platí stejně jako za plnou. 
Mgr. Horák – Pro občany je výhodné přistavovat plné popelnice.
A. Kazíková – V materiálech, které obdržíte, bude i harmonogram 
svozu odpadu a štítky s kódy. Na pytle na odpad se budou přilepovat 
kódy. Bude se zároveň svážet i papír.
P. Jablunka -  Účetní období je tam stanoveno od 1. 10. do 30. 9., to 
znamená, že se bude spořit devět měsíců a sleva za rok 2018 se bude 
vyplácet až v roce 2019. Takže rozběh bude jen devítiměsíční, ne roční. 
Sleva tedy nebude taková, jak si někteří možná představují. Sleva může 
činit maximálně 70 % poplatku. To jen, aby si někteří nemysleli, že 
nebudou platit vůbec nic.
Na příští rok tedy zůstává stávající vyhláška s poplatky, slevové období atd.?
Mgr. Horák – Konzultovali jsme to. Došlo ke změně zákona o místních 
poplatcích, ale v tuto chvíli se ministerstva vnitra a financí nejsou 
schopna domluvit, co to vlastně poslanci schválili a jak by obce měly 
postupovat. Dokud nebude vydaná závazná metodika, tak nám bylo 
doporučeno vyhlášky neměnit. Proto jsme se i v radě dohodli, že ne-
budeme předkládat změnu vyhlášky.
P. Jablunka – Chápu to, že ušetří občan. Město ušetří s vidinou do 
budoucna, protože čím míň budeme vyvážet do spaloven, tím to pro 
nás bude výhodnější. Chápu, že musíme nastartovat nějaký systém, aby 
se to lidé naučili. Počítá se i s nějakou částkou na obslužnou adminis-
trativu? Firma nám zpracuje data, ale my musíme nakoupit materiál. 
Mgr. Horák – Vstupní náklady jako čtečky kódů a notebooky jsme 
hradili už letos. Na příští rok zůstávají tisky štítků. To už se jedná  
o velmi malé náklady.
P. Jablunka – Kolik je koupených čteček kódů? Nevydrží prý dlouho 
bez nabíjení.
Mgr. Horák – Čtečky jsou čtyři.
A. Kazíková – Jedna čtečka bude na sběrném dvoře a tři budou na Biopasu.
E. Lejsalová – Biopas si nebude účtovat nějaké navýšení ceny? Doba 
svozu se asi prodlouží, když se budou načítat čárové kódy.

Mgr. Horák – Částky zůstávají stejné.
E. Lejsalová – Kontejnery zůstanou?
Mgr. Horák – Kontejnery o objemu 1100 litrů zůstávají.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje obecně závaznou 
vyhlášku č. 1/2017, o stanovení systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů  
a nakládání se stavebním odpadem. 
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

III. DISKUSE
E. Lejsalová – Jak to vypadá s dotací pro Sokol Morkovice?
Mgr. Horák – Je zveřejněný seznam úspěšných žadatelů, zatím tam 
náš Sokol není, mezi úspěšnými žadateli jsou ale i ti, kteří byli úspěšní 
i z jiných zdrojů, takže tento seznam se bude ještě měnit. Není to tak, 
že by Sokol byl už úplně ze hry.
E. Lejsalová – Kdyby patřila sokolovna městu, jaká by tam byla šance 
na získání dotace?
Mgr. Horák – Můžeme se k tomu vrátit až bude jasné, že tato žádost 
neuspěje. Organizace měly oproti obcím bodové zvýhodnění. Proto 
bylo výhodnější, aby žádal Sokol a ne město. Souhlasím s tím, že pokud 
tato žádost o dotaci pro Sokol nevyjde, tak bychom se k tomu měli vrátit 
a převést sokolovnu na město už teď a řešit dotaci pod městem. Vyhnuli 
bychom se tak smlouvám s dlouhou odkladnou dobou apod. Bylo by to 
určitě čistější i s tím rizikem, že by dotace nebyla tak výhodná.
p. Hamala – Počítá se při zpracování projektu na rekonstrukci komu-
nikace na ulici Kolaříkova s parkovacími místy?
Mgr. Horák – Součástí zadání je vytvoření maximálního počtu par-
kovacích míst.
p. Hamala – Stále není zpřístupněno WC ve smuteční síni pro veřej-
nost. Přestože to měl zajistit ředitel technických služeb, není tomu 
tak. Chemické WC venku je zbytečné. 
J. Jablunka – Chemické WC venku by mělo zůstat.
Mgr. Pešáková – Domlouvali jsme se, že WC ve smuteční síni bude 
otevřeno v době “dušiček“ a o vánočních svátcích.
Mgr. Horák – Přes léto bude fungovat chemické WC a v době větší 
návštěvnosti hřbitova bude zpřístupněno WC ve smuteční síni.
Vl. Štětina – Schválila se koncepce rozvoje sportu. Není tam uvedeno 
sportoviště v klášterní zahradě. Jedná se vlastně o areál, který slouží 
pro požární sport. 
p. Hamala – Bylo by potřeba zpracovat novou informační tabuli na 
hřbitově, aby byla aktuální.
Zasedání skončeno v 19.00 hod.

Stav obyvatel Morkovice-Slížany

ČÁST MORKOVICE
Přírůstek
narozen / M-9, Ž-7  / 16 osob
přihlášen    / M-36, Ž-39 / 75 osob
přehlášen ze Slížan  / M-1, Ž-2 / 3 osoby
celkem přírůstek  94  osob

Úbytek        
úmrtí            / M-16, Ž-7 /  23 osob
odhlášen      / M-33, Ž-35 /   68 osob
přehlášen do Slížan  / M-2, Ž-4 /   6 osob
celkem úbytek    97 osob

Stav obyvatel v Morkovicích k 01.01.2017   2481 osob
přírůstek  94 osob
úbytek  97 osob
Stav k 31. 12. 2017 2478 osob  

ČÁST SLÍŽANY
Přírůstek
narozen  / M-1,  Ž-0 /  1 osoba
přihlášen   / M-4,  Ž-2 / 6 osob
přehlášen z Morkovic / M-2, Ž-4 /  6 osob
celkem přírůstek  13  osob

Úbytek 
úmrtí            / M-4, Ž-0 / 4 osoby
odhlášen      / M-5, Ž-4 /  9 osob
přehlášen do Morkovic  / M-1, Ž-2 /  3  osob
celkem úbytek  16  osob

Stav obyvatel ve Slížanech k 01.01.2017 385 osob
přírůstek  13 osob
úbytek  16 osob

Stav k 31. 12. 2017  382 osob

MORKOVICE-SLÍŽANY
Stav obyvatel k 01. 01. 2017 celkem 2866 osob
přírůstek  107  osob
úbytek  113  osob 

Celkem k 31. 12. 2017 2860 osob

Zpracovala dne 02. 02. 2018  
Jana Holečková, DiS.

Městský úřad Morkovice-Slížany
evidence obyvatel, matrika
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Vážení spoluobčané,
protože naposledy jsem měl možnost Vás oslovit v minulém 

roce, dovolte mi, než provedu rekapitulaci posledních dvou akcí kul-
turní komise v minulém roce, abych Vám popřál vše nejlepší v tomto 
roce, hodně zdraví a duševní pohodu. K jejímu vytvoření by chtěli 
přispět svým úsilím nejen členové kulturní komise, ale i ti, kteří je 
v jejich činnosti podporují a poskytují jim svou pomoc nejen radou, 
ale i konkrétní formou pomoci, k nimž patří členové místních kapel 
nebo pracovníci technických služeb, za což jim samozřejmě přísluší 
mé poděkování. 

Závěr roku byl ve znamení dvou tradičních akcí, které si vydobyly 
zájem našich spoluobčanů, a to vánočního jarmarku a rozsvěcování 
vánočního stromku. Přiznám se, že pro nás to byla především kopa 
starostí, ale díky odhodlání a podpoře svých kolegů z kulturní komise, 
jsme je obstojně zvládli. Soudím tak alespoň ze spokojených komen-
tářů spoluobčanů, kteří vánoční jarmark v sále sokolovny navštívili  
a domů si odnesli dáreček pro své blízké. Ať už šlo o oblíbené cukro-
ví, které zmizelo ze stolů nejdříve, ale také různé kousky bižuterie, 
vánočních svíček, ozdob pro zkrášlení našich něžných poloviček či 
ozdobných předmětů pro denní použití. Zkrátka si myslím, že každý 
mohl na jarmarku najít přinejmenším několik maličkostí, které se 
mu líbily. 

Poslední třešničkou na dortu a zároveň jednou z nejdůležitějších 
a také nejnáročnějších akcí je pro členy komise rozsvěcení vánočního 
stromku. Abychom v minulém roce zvýšili pomyslnou laťkou, doplnili 
jsme do programu dne též výstavu lastur v zámeckých prostorách,  
o kterou se vzorně postaral neúnavný Karel Polášek a Kateřina Hra-
bánková. My ostatní, podporovaní žáky školy jsme se rozdělili na dvě 
skupiny. V čele první skupiny stála Anička Brázdilová, která se chopila 
mikrofonu a bravurně, coby konferenciér řídila začátek akce, v níž nás 
po úvodních slovech pana starosty podpořila mladá hudební skupina, 
která svým vystoupením navodila v myslích všech přítomných tu 
pravou vánoční atmosféru. A pravě za zvuků jejich hudby se k pódiu 
blížil průvod nadpozemských bytostí vedených Mikulášem, ve kte-
rém mi, ani nevím proč, byla přisouzena role Belzebuba. Po rozdání 
kolekcí hodným dětem, ty zlobivé snad v Morkovicích ani nebydlí, 
korunoval vánoční rej mohutný ohňostroj. A protože bylo chladno, 
řada spoluobčanů nepohrdla svařeným vínem ani jiným pamlskem 
nabízenými ochotnými prodavači.

Kulturní komise

No, a protože se nám únor pomalu, ale jistě blíží ke konci, rád 
bych využil možnosti a pozval spoluobčany na akce pořádané či 
spolupořádané členy kulturní komise. V první řadě je to tradiční 
morkovský velikonoční jarmark, který se bude pořádat jak v kláš-
teře v Morkovicích, tak i v Košíkářském muzeu. Snad neprozradím 
mnoho, když řeknu, že pro Vás připravuje své výrobky více jak dvacet 
vystavovatelů. Další akcí, kterou bychom chtěli uspořádat, je jarní 
drakiáda. Na podzim nám počasí nepřálo, tak se pokusíme vytáhnout 
draky do svěžího jarního větru. Následující akcí, na které se kulturní 
komise podílí prací svých členů, jsou Morkovské hody. Organizační 
žezlo bude opět třímat pevně v rukou Broňa Albrechtová, která rok 
od roku zvyšuje svou pomyslnou laťku a jsem sám zvědav, s čím 
nás ještě překvapí. Morkovští cestovatelé si rovněž přijdou na své. 
Chystám pro ně dva výlety. První do Štramberka a okolí, kterému 
se ne nadarmo říká moravský Betlém. Druhý bude výlet do Znojma,  
v září, v době příjezdu Jana Lucemburského s doprovodem do města. 
Dovolím si pozvat všechny, kteří zatím neměli tu možnost zažít na 
vlastní kůži tu bujarou atmosféru, která tam panuje. Vzácně si ve 
vyrovnané atmosféře přijdou na své milovníci kulturních akcí, ale též 
i ctitelé boha Bakcha a jeho vinných darů. Na začátku prázdnin Vás 
chceme pozvat na tradiční červencovou noc a závěr roku bude opět 
patřit světýlkovému průvodu, vánočnímu jarmarku a rozsvěcování 
vánočního stromku. Z těch menších akcí chystáme hudební vystou-
pení a přednášky.

Na závěr mi dovolte, abych Vás na všechny akce kulturní komi-
se pozval a slibuji Vám, za sebe i za ostatní členy kulturní komise,  
že Vaše očekávání nezklameme.

Ing. Bronislav Zaoral
Předseda kulturní komise města Morkovice-Slížany

Základní umělecká škola Kroměříž
pobočka Morkovice-Slížany pořádá:

ABSOLVENTSKÝ KONCERT
• neděle 29. dubna v 15:00 hodin
• vystoupí žáci a především letošní absolventi hudebního oboru
• víceúčelový sál bývalého kláštera v Morkovicích

KLUB ČESKÝCH TURISTŮ MORKOVICE
pořádá v sobotu 28. 4. 2018

31. ročník dálkového turistického pochodu

„MORKOVSKÉ  VÉŠLAP “
Trasy: 7, 12, 20, 25, 35 a 50 km

Cyklo: 25 a 40 km
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Milí přátelé toulek do dětství. V dnešním ,,Zpátečním lístku“ 
bych vzpomněl velmi milého a nesmírně hodného muže z rodiny 
mého tatínka Miroslava, bydlícího v Morkovicích. Chtěl bych, abyste 
zavzpomínali na Bedřicha Duchoně, mého strýce ,,Bedřu“.

Jistě ho všichni vy, starší, pamatujete a jistě jste viděli jeho nád-
herné a bohaté sbírky motýlů a brouků. Měl je všude. Byly v zasklených 
rámech zavěšeny všude na stěnách, v černých krabicích na skříních, 
trůnily na bílém podkladu preparovaní brouci. Každý tvor měl na malé 
vizitce své jméno, byl přesně popsán a zcela na spodním okraji malého 
lístečku byl uveden datum jeho odchytu. Mezi motýly byli takoví, 
které mnoho lidí nikdy nevidělo, velcí jako dlaň a neuvěřitelně hrající 
pestrými barvami svých křídel. V černých krabicích bylo vystaveno 
neuvěřitelné množství, drobounkých, větších i obrovských brouků. 
Jedna krabice mne okouzlila. Bylo v ní uloženo na bílých štítcích několik 
brouků, které jsem viděl poprvé a věřím, že i vy jste nikdy takového 
brouka v přírodě ještě neviděli. Zeptal jsem se, jak se ten obrovský brouk 
s hrozitánskými klepety jmenuje. „Roháč,“ bylo mi tehdy vysvětleno. 

Jako by to bylo včera. Vzpomínám na chvíle, kdy jsem při každé 
návštěvě u strýce Bedři, procházel šerými chodbičkami a pokojíky, 
znovu a znovu přibližoval svou tvář ke sklu skříněk na zdech a toužil 
po tom, abych i já měl někdy takovou sbírku, či jen podobnou.

Rozhodl jsem se tedy, že i já budu chytat motýly, sbírat brouky. 
Svěřil jsem se s mou touhou tatínkovi. Potěšilo mě, že neměl žádných 
námitek, během několika příštích dnů přišel domů a položil přede mne 
zelenkavou síťku, připevněnou na krátké tyčce.

„Zkus chytat motýly, ale napřed se půjdeme poradit se strýcem 
Bedřou,“ řekl tatínek a při naší další návštěvě babičky ve Slížanech 
mne vzal za ruku a šli jsme za Bedřou.

Vešli jsme do domku a tatínek přednesl lovci motýlů a brouků 
mé přání.

„Tak ty chceš chytat motýly a sbírat brouky?“ zazněla srdečná otázka.
Přikývl jsem.
„A znáš naše motýly? Třeba takové, co poletují u babičky na 

zahradě?“
„Některé znám,“ hrdě jsem prohlásil. ,,Třeba běláska, modráska, 

paví očko, admirála a taky hnědáska,“ vysypal jsem názvy motýlků, 
které jsem opravdu velmi dobře znal.

„To jich znáš jistě dost, ale musíš se jich ještě o hodně víc naučit. 
Musíš je znát pod těmi pravými jmény.“

 Nechápal jsem, ale záhy jsem pochopil. Nemohu je nazývat jen 
tak obyčejně. Musím znát i další název. Teď už to pro mne nebude 
jen admirál, ale hrdě nazvu tohoto krásného motýlka ,,Babočka 
admirál, nebo jinou babočku bodlákovou, či jinou zase kopřivovou.“  
A s ostatními to bude stejné. Začal jsem se tedy pilně učit ze strýcova 
zapůjčeného atlasu motýlů. 

Při další návštěvě jsem obdržel od strýce dřevěný napínák, několik 
jemných papírových pásků na přichycení křídel a několik tenoučkých 
dlouhých špendlíků. Omamující prostředek v malé lahvičce převzal můj 
tatínek z bezpečnostních důvodů. A také jednu ze strýcových krabic. 
Když jsem ji otevřel, byl jsem u vytržení. Uvnitř byli broučci a brouci, 
které jsem znal, jako například chrousti, potápky a další malí, které 
jsem poznal na svých výletech do polí a lesa za mlatevnou. 

V tomto okamžiku se ze mne stal lovec motýlů a brouků.  
Od této chvíle jsem nikdy nedospal do doby, kdy to vyžadovala babič-
čina připravená snídaně. Vzal jsem síťku, sklenici s několika kapkami 
éteru do malého batůžku a vyrazil do rozlehlých pamp, neprostupné 
džungle a vyprahlých pouští. S nosíkem skoro u země jsem hledal 
cizí exotické broučky, zvedal kameny, pod kterými jsem je očekával,  
a pak se lekal dlouhých stonožek, které mrskaly sty nožek, aby unikly 
mé pozornosti. Začal jsem být postrachem všech broučků a motýlků  
v širokém okolí Slížan. Mával jsem síťkou a vší silou jsem se snažil lovit 
a lovit. S broučky to bylo jednoduché, ale co s motýly, kteří byli bystřejší 
než já a odlétali v okamžiku, kdy se nad nimi objevila zelenkavá past.

Nakonec jsem utrmácený končil opět v babiččině náručí a s jedním 
nebo dvěma motýlky ve skleničce. Ale i to málo ve mně vyvolávalo 
nesmírnou radost. Zbytek toho dne jsem sedával u stolu a snažil jsem 
se motýlka napnout na napínák přesně tak, jak mi to ukazoval strýc 
Bedřa. Při své těžké práci jsem samozřejmě vše dopodrobna vysvět-
loval trpělivé babičce, která seděla se mnou stolu a s láskou v očích 
pozorovala svého malého dobrodruha.

Tak tohle jsme vám dnes, moji milí, chtěl sdělit. Jak přivést dítě 
k tomu, aby samo začalo přemýšlet o tom, jak vyplnit svůj volný čas 
a jak se vzdělávací činností zabavit. A my, tenkrát, jsme měli hodně 
takových příležitostí.

Vždyť to sami víte. Televize, počítače, ani on line hry prostě 
neexistovaly.

Tak zase někdy příště. Opět vám zakoupím jeden „Zpáteční“.

Zpáteční lístek: Kouzlo křídel motýlích

Únorové Bučovice

 Vymyslet zajímavý program pro turisty v únorovém období 
bývá problematické nejen kvůli zrádnosti počasí, ale i dostupnosti 
turistických míst. Přesto nás neodradilo podívat se, kde by se dal 
výlet uskutečnit a zaujaly nás Bučovice. Sešli jsme se ráno 3. února 
2018 v hojném počtu 20 turistů a vydali se osobními automobily do 
Bučovic. Prvně jsme navštívili Bučovický zámek, který má v tomto 
období otevřenou zimní prohlídkovou trasu – Moravský aristokrat  
v labyrintu světa. Zhruba hodinovou prohlídku i s nádherným rene-
sančním arkádovým nádvořím, fontánou a zámeckou zahradou jsme 
ukončili na náměstí. Odtud nás čekala návštěva Židovského hřbitova 
necelý kilometr pěší chůze. Velmi poutavé vyprávění a otevření nám 
zprostředkoval pan Crhák, který odpovídal na naše dotazy a provedl 
nás hlubokou historií židovských podnikatelských rodů v Bučovicích 
a jejich hrobech. Poté už nás čas posunul do restaurace na lehký oběd 
či čaj. Jak se všichni zahřáli, tak jsme se vydali na procházku, kterou 
jsme bohužel museli zkrátit, jelikož část vedla přes blátivé pole. Přesto 
jsme obešli celé město, podívali se na místní nádraží, starou textilní 
továrnu a k 17 poledníku. Pak už jsem jen vyhledali blízkou cukrárnu, 
kde se každý odměnil dle libosti sladkým dezertem či kávou. Výlet 
se nám vydařil a už jsme se jen těšíme, co hezkého nás čeká příště.

Klub českých turistů
 Petra Blešová
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ČINNOST KYNOLOGŮ Z MORKOVIC ZA ROK 2017

Kynologický spolek Morkovice v roce 2017 pořádal jarní a pod-
zimní kurzy pro veřejnost, kterých se celkem zúčastnilo 53 týmů 
(psovod + pes). Hlavním cílem těchto kurzů je seznámit psovody 
se základní poslušností, socializací a výchovou jejich psa. Psovodi  
z kurzu odcházejí s povědomím o komunikaci mezi psy, o chování psů 
v různých situacích a hlavně vědí, jak se psem pracovat. V kurzu jsou 
psi i psovodi připravování na možné situace z běžného života. Členi 
spolku poctivě trénovali na zkoušky podle Národního a také meziná-
rodního zkušebního řádu pro sportovní výcvik psů a celkem úspěšně 
složilo zkoušku z výkonu 19 psů. K tréninku patří nejen poslušnost, 
ale také obrany, celkem proběhlo 50 obranářských sobot, kterých se 
účastnili nejen naši členi, ale také někteří z kurzistů a členi okolních 
kynologických klubů.

A jak už to mezi kynology bývá, soutěživost je znát i v Morkovi-
cích a tak jsme se rozhodli uspořádat dva závody. První závod O pohár 
starosty se týkal poslušnosti a obran a zúčastnilo se ho celkem 32 
závodních dvojic (psovod + pes). Druhý závod jsme pořádali poprvé, 
ve spolupráci s Krajskou kynologickou radou a byl zaměřený pouze na 
obranářské disciplíny. Krajského obranářského speciálu se zúčastnilo 
celkem 24 závodníků. Dále v roce 2017 byly celkem 2 organizované 
procházky, které jsou nejen pro členy, ale pro každého, kdo má rád 
delší trasy přírodou se čtyřnohými přáteli. Jedna procházka byla 
okolo Morkovic a druhá byla na Křéby a byla zaměřená na plemeno 
bígl, které si získalo na popularitě. Procházky jsou pouze za vhodného 
počasí, po předchozí domluvě.

Výcvik psů není jen o trénincích a soutěžích, ale také o údržbě 
areálu. Brigádnická činnost proběhla několikrát v průběhu roku, 
začíná se jarním úklidem a přípravou areálu na výcvikovou sezonu  
a pokračuje se dle potřeby. V průběhu roku 2017 jsme zvládli odklidit 
vzrostlý topol, který při větrném počasí ohrožoval naši malou klubov-
nu. Zakoupili jsme velký kompostér na biologický odpad, postarali 
jsme se o dopravní ukazatele k našemu areálu u hlavní cesty a na 
akce jsme pořídili větší lednici. Avšak hlavním bodem celého roku 

byla výstavba přístřešku, který navazuje na klubovnu, aby se dalo 
sedět venku i za nepříznivého počasí. Přístřešek se podařilo realizovat 
hlavně díky podpoře Města Morkovice – Slížany.

V letošním roce máme v plánu pokračovat v kurzech pro ve-
řejnost, dále v přípravě našich psů ke zkouškám z výkonu. Chtěli 
bychom realizovat opět dva závody v roce, pravidelně trénovat 
obrany, uspořádat obranářský den pro naše členy a členy z jiných 
kynologických klubů. A uspořádat seminář se skvělou výcvikářkou Bc. 
Bohunkou Šibalovou z Kyjova. Jako zpestření pro naše psy bychom 
chtěli realizovat tzv. Opičí dráhu, kde budou různé povrchy a nástrahy, 
se kterými si pes bude muset poradit a kde vynikne jeho šikovnost  
a jedinečnost. V plánu je samozřejmě také údržba areálu a společné 
procházky přírodou se čtyřnohými a dvounohými přáteli.

Obrovské díky patří našim členům a všem, kteří se aktivně po-
dílejí na zvelebování, úpravě a vylepšování našeho areálu a zázemí 
klubovny. A děkujeme všem našim sponzorům a donátorům, kteří 
se podílejí na rozvoji a fungování kynologického sportu v Morkovi-
cích–Slížanech.

Bc. Lenka Obrtelová

A co SLUNÍČKO – centrum pro maminky a děti v novém roce 2018?

Vzpomínáme – na zdařilého Mikuláše a děkujeme ochotným 
rodičům za spolupráci.

- na Vánoce a dva hlavní dárky = splněná přání od zřizovatelů 
(ZŠ Morkovice a města Morkovice-Slížany) – pro dospělé nové WC  
a pro děti 3 části velkého hracího molitanového programu ke cvičení 
i hraní našich nejmenších.

Proběhl – dětský karneval – také velký dík všem, kteří spolu-
pracovali na akci.

Připravujeme  focení dětí v areálu letního kina s tetou Kamčou 
(květen)  vysvědčení a loučení s kamarády, kteří odcházejí do MŠ.

S pozdravem teta Maruška 
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Každým rokem pořádáme pro naše děti karneval, ať už v rámci 
jednotlivých tříd v prostotách MŠ, nebo v tělocvičně ZŠ, kde nám  
v minulých letech pomáhali s organizací a zajišťováním karnevalové 
zábavy žáci a učitelé ZŠ, nebo profesionální baviči.

Letos se všechny děti a pedagogové mateřské školy sešli 15. února 
v místní hale. Pro děti jsme připravili společnou karnevalovou zábavu 
na 8stanovištích-např.skákání v pytlích, lovení rybiček, přenášení míč-

Karnevalové veselí v mateřské škole

Bruslení si děti užily

Hrdá škola – Schools United Naše země je krásná

ků na vařečce, házení barevných kruhů na kužely, skládání půlených 
obrázků… Hala nám umožnila dostatečný prostor pro všechna sta-
noviště, pro volný pohyb dětí v maskách, hry s nafukovacími balonky  
a tanec, který převládal ve druhé půli karnevalu. Děti byly spontánní, 
užily si pěkné únorové dopoledne vyplněné radostnou atmosférou  
a setkáním s kamarády z ostatních tříd.

 Za kolektiv MŠ Skácelová Dagmar, uč.

V pondělí 29. ledna se někteří žáci naší školy zúčastnili bruslení na 
nově postaveném zimním stadionu ve Vyškově. Příjemné zázemí, mož-
nost zapůjčení bruslí a helem a hlavně vynikající led, to vše na nás čekalo. 

Žáci 7.B, 5.C a ti, kteří navštěvují florbalový kroužek si tak mohli 
užít dvě hodiny nerušeného bruslení. Někteří stáli na bruslích poprvé 
nebo po dlouhé době, těm byly zpočátku nápomocny cvičební pomůcky, 
které měli na stadionu pro tuto potřebu k dispozici. Nicméně po ně-
kolika minutách si nezkušení bruslaři dodali odvahu a bez jakýchkoliv 
podpírátek se vydali na led. 

A protože jsme měli led jen pro sebe, mohli jsme se rozdělit na 
dvě skupiny – jedna se věnovala po celou dobu hokeji, druhá pak brus-
lila volným stylem. K vidění byly piruety, holubičky, vláček, závody, 
někdy i pády, ale vše se obešlo bez zranění a děti si akci patřičně užily. 
Závěr patřil společnému focení, který nám připomene příjemně strá-
vené chvíle, kdy jsme si nejen zasportovali, ale také pořádně pobavili.  
Už teď se těšíme na další společnou, podobnou akci. 

Mgr. Eva Pátíková 

Tento projekt je skvělý v tom, že 
přináší do školních lavic život  
a zahání stereotyp. Přitom je to 
tak jednoduché. Zkusili jsme si už 

teplákový den, který byl jen zahřívacím kolem a testem toho, jak se 
žáci školy dokáží zapojit a stmelit. 

V březnu nás čeká Den učitelů, kdy mohou žáci na dveře svých 
oblíbených učitelů přilepit obálku a vkládat do ní vzkazy a poděko-
vání. V dubnu se pak v rámci Dne Země budeme věnovat odpadům, 
recyklaci, úklidu kolem školy. V červnu nás čeká úplná bomba! Den 
hudby. Vybereme dvojici žáků, kteří nám budou celý den o přestávkách 
pouštět jeden hudební skvost za druhým.

Škola může být i místem, kam se vaše děti těší. 

Mgr. Jana Teriaki, ředitelka školy

Projekt „Naše země je krás-
ná“ je financován z programu 
Erasmus+, Klíčová aktivita 2: 
Strategická partnerství pouze 

mezi školami. Tento projekt začal v září 2017 svou přípravnou fází a bude 
trvat po tři školní roky. 

Základní myšlenou je obnovení spolupráce mezi naší školou a školou 
v Žitavanech. Někteří z vás si možná ještě na tuto spolupráci, výměnné po-
byty, školy v přírodě a vzájemné návštěvy vzpomínáte. Dlouho jsme s paní 
ředitelkou ze Žitavan hledaly způsoby financování výměnných pobytů 
žáků a díky úspěšnému projektu z Erasmus + se nám to konečně povedlo. 

Již letos odjede v květnu dvacet žáků pátých ročníků z naší školy se 
svými třídními učitelkami na pět dní na Slovenko, kde se ubytují v rodi-
nách svých slovenských protějšků. Na místě je čeká bohatý program. Žáci 
ze Slovenska přijedou na výměnný pobyt k nám do Morkovic.

Pro všechny to bude zajisté zážitek na celý život.
Mgr. Jana Teriaki, ředitelka školy
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Pobyt zahraničních studentů byl pro žáky zpestřením i přínosem

Projekt Hasík na naší škole

Začátkem února se v naší škole opět po dvou letech objevili zahra-
niční studenti. Jejich týdenní pobyt na naší škole proběhl díky projektu 
Edison, který je pořádán studentskou organizací AIESEC.  Letos jsme 
tedy mohli v pondělí 5. února poznat studenta a dvě studentky z Číny, 
Indonésie a Taiwanu. Hromadné přivítání se konalo první vyučující 
hodinu v tělocvičně, kde následovalo úvodní slovo paní ředitelky  
a krátké představení zahraničních hostů – Po-Yuan Chen z Taiwanu, 
Rani Lestari z Indonésie a Yiping Gong (Mocca) z Číny. 

Ti se pak v doprovodu vybraných žáků účastnili jednotlivých hodin, 
především pak výuky anglického jazyka. Zde s dětmi konverzovali v anglič-
tině, představili sebe i zemi, z níž pocházejí, společně pak diskutovali. Tím 
si mohli žáci vyzkoušet své jazykové dovednosti a schopnosti. Nezalekli 
se ani výzvy, navštívit florbalový kroužek, kde se s vervou zapojili do hry. 

Důležité byly i hostitelské rodiny. Nabídku ubytovat zahraničního 
studenta měli všichni žáci školy. Nakonec našli přístřeší v rodině paní 
učitelky Lucie Dopitové, Vlasty Beerkensové a Kateřiny Polišenské.  
A právě díky jejich zkušenostem s Edisonem jsme je vyzpovídali. 
Všichni, včetně dětí, které studenty provázely, věděli, v čem projekt 
Edison spočívá. Pro mnohé bylo přínosné poznat jejich odlišnou kulturu  
a sledovat jejich reakce na zcela běžné situace, se kterými se potkáváme 
dennodenně. Velmi si pochvalovali semknutí rodiny a také časté použí-
vání anglického jazyka, který si ve většině případů zlepšili. Pro studenty 
a jejich průvodce a hostitele byl uspořádán jednodenní výlet do Holešova 
do Židovské synagogy a na místní židovský hřbitov, bylo jim představeno 
i zdejší Košíkářské muezeum, kostel a památky v Kroměříži. Loučení se 
studenty nebylo pro některé jednoduché, ale v současné době facebooků 
a twitterů není problém zůstat ve stálém kontaktu. 

Poznat nové kultury, myšlení odlišných kultur a zdokonalit si své 
jazykové schopnosti, to vše nabízí projekt Edison. Snad i v příštích 
letech budeme mít tuto jedinečnou možnost a na naší škole přivítáme 
další zahraniční studenty.

Jak jste se s nimi dorozumívali, bylo to jednoduché nebo 
složité?

„Dorozumívání bylo pro mě jednoduché, i když občas bylo těžké vzpo-
menout si na nějaké slovíčko ale určitě to bylo jednoduché.“

„Dorozumívání bylo super, studentka mluvila krásně srozumitelně. 
Když jsme něčemu nerozumněli, dokázala pohotově tu stejnou větu říci jinými 
slovy. Rozhovory obohatily anglickou slovní zásobu všech členů rodiny.“

Na co nejraději vzpomínáte?
„Samozřejmě na oslavu Čínského Nového roku. Dále na to, jak 

jsme byli na plaveckém bazéně, plavali jsme venku a padal na nás sníh.  
To zažila poprvé. Jak jsme jeli  v autě. České silnice jí připomínaly horskou 
dráhu v lunaparku (oni jezdí Railway dráhou, která je rovná), jak jsme 
byli na hokejovém zápase a musela jsem jí přeložit větu Do toho!, když 

chtěla fandit. Vzpomínám na to, jak nemohla pochopit, že máme tak 
krátkou výuku...vždyť matematika a angličtina je tak důležitá, jak jsme 
hráváli každý den pexeso, to neznala a ani jiné hry v rodinném kruhu  
v Číně nehrává, protože nemá sourozence a mnoho dalšího.“

Co vám tato zkušenost přinesla nového?
„Přiblížila nám Indonésii a mentalitu tamního obyvatelstva, procvi-

čili jsme si velmi intenzivně jazyk, celá rodina jsme se semknuli ve snaze 
maximálně studentce vyhovět (bylo příjemné vidět, jak schopný jsme tým), 
další zkušenost je, že příště se do všeho tak nepohrnu. Utužili jsme vztahy 
mezi kolegyněmi, které byly do projektu též zapojeny a s jejich rodinami.

„Připomenutí si důležitosti znát cizí jazyk a zautomatizování si nej-
důležitějších, často používaných anglických vět. Náhled do čínské kultury  
z první ruky, co v televizi nevídáme. Můžeme si od ní převzít dobrý návyk při 
stolování, jíst delší dobu po malinkých kouscích. A odvahu nebát se ničeho 
a zrealizovat si své plány.“

Byli jste spokojeni s průběhem pobytu cizinců na naší škole?
„Bylo náročné skloubit práci s péčí o studentku, protože její pracovní 

doba končila někdy kolem 13 hodiny a má rozhodně později. Jak probíhal 
pobyt na škole moc nevím, starali se o ní žáci. Bylo časově náročnější zajistit 
komfort a servis ráno, odpoledne, večer, teplou stravu po práci a úklid a do 
toho program, ale s tím jsme počítali, s tím jsme do toho šli, to je samozřejmé.“

Bylo to pro tebe/Vás přínosné?
„Rozhodně.“

„Přínosné to bylo, myslím si, že jsme si dobře procvičili a zlepšili do-
vednosti v angličtině.“

„Ano, zlepšila se mi angličtina.“
Mgr. Eva Pátíková

Stejně tak, jako v minulých letech, tak i v letošním školním roce 
2017/2018 jsme se zapojili do projektu Hasičského záchranného sboru 
(dále HZS) - Hasík. Jedná se o systém požární prevence a ochrany obyva-
telstva s mnohaletou ověřenou efektivitou působení na děti a je součástí 
koncepce HZS Zlínského kraje. Program je realizován příslušníky HZS, 
kteří jsou odborně vyškolováni pro práci instruktorů a poté v třídních ko-
lektivech na školách realizují vzdělávací bloky. Program je školám poskyto-
ván zdarma. Výchova dětí probíhá pod záštitou draka Hasíka. Preventivní 
program na školách se skládá ze dvou hlavních částí. První část sestává ze 
základních informací a poznatků a je určena dětem 2. ročníku, pro žáky 
šesté třídy je již výuka doplněna o tématiku náročnější. V rámci projektu 
pak na děti druhých i šestých tříd čeká návštěva hasičárny. Díky projektu 
si žáci osvojí základní znalosti o tom, jak se mají v určitých situacích 
zachovat a co dělat, když jsou svědky požáru či nějaké dopravní nehody. 
Tímto bychom chtěli poděkovat pánům hasičům za jejich práci s dětmi.

 ZŠ Morovice
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DĚJEPIS
Koncem listopadu se konalo školní kolo 

dějepisné olympiády. A protože si v letošním 
roce připomínáme sto let od vzniku Českoslo-
venska v roce 1918, bylo téma jasně zadané. 
Otázky se vztahovaly ke vzniku, vývoji, roz-
padu Československa, na jeho kulturní, spo-
lečenskou, hospodářskou i politickou situaci 
v letech 1918-1938. Celkem se na olympiádu 
přihlásilo 13 zájemců z osmých i devátých 
tříd. Z nich bylo celkem šest úspěšných ře-
šitelů, to znamená, že dosáhli na 39 bodů. 
Na prvních třech místech se umístily žákyně 
devátých tříd v pořadí: Nikola Kučírková  
(3. místo), Lenka Suchánková (2. místo)  
a Lenka Štěpánová (1. místo).  Tyto tři žákyně 
se pak v polovině ledna zúčastnily v přednáš-
kovém sále Muzea Kroměřížska okresního 
kola dějepisné olympiády. Zde na ně čekala 
silná konkurence dalších 38 účastníků z celé-
ho kroměřížského okresu. Devadesát minut 
muselo stačit na vyplnění záludných otázek, 
které nebyly vůbec jednoduché. Přední příčky 
jsme nakonec neobsadili, ale celkově lze naši 
účast považovat za úspěšnou. Lenka Štěpáno-
vá se umístila na 9. místě, Lenka Suchánková 
na 17. místě a Nikola Kučírková na 25. místě. 
Lenku Štěpánovou dělily od postupu do kraj-
ského kola pouhé tři body. Všem žákyním 
patří pochvala a poděkování, že svůj volný 
čas věnovaly studiu na olympiádu a naši školu 
pěkně reprezentovaly. 

I mezi žáky naší školy máme olympioniky

Poděkování Rodičovské akademii

ANGLICKÝ JAZYK
Dne 19. ledna proběhlo školní kolo olym-

piády v anglickém jazyce. Sešlo se sedm od-
vážlivců, kteří soutěžili ve dvou kategoriích  
- 6. a 7. třída, 8. a 9 třída. Každý ze soutěžících 
měl 30 sekund na to, aby se porotě, kterou 
tvořili vyučující anglického jazyka naší školy, 
představil. Poté v maximálně 1 minutě popsal 
a porovnal soubor obrázků a nakonec mluvil 
souvisle po dobu jedné minuty na téma, které 
si vylosoval. Všichni soutěžící byli moc šikovní 
angličtináři a porota to neměla jednoduché. 
Gratulujeme tedy vítězům obou kategorií: 
Barboře Polišenské a Petru Čermákovi, kteří 
nás 6. února reprezentovali v Kroměříži na 
okresním kole olympiády v anglickém jazyce. 
Soutěž se skládala ze dvou kol, ve kterých 
tříčlenná komise složená z učitelů různých 
škol prověřila komunikační kompetence žáků 
v anglickém jazyce. V prvním kole se každý 
žák před komisí představil a povídal na vylo-
sované téma s doplňujícími otázkami komise. 
V druhém kole každý žák popisoval a porov-
nával obrázky. Úroveň využívání anglického 
jazyka byla v obou kategoriích velmi vysoká.  
O to cennější je vynikající 3. místo Petra Čer-
máka ve své kategorii a umístění těsně pod 
stupni vítězů Barbory Polišenské. U všech žáků 
byla oceněna kromě přípravy ve škole vlastní 
iniciativa v jazykovém vzdělávání. Všem žákům 
děkujeme za výbornou úroveň a našim žákům 
za vynikající výsledky a reprezentaci školy. 

ZEMĚPIS
Ve dnech 18. a 19. ledna proběhlo školní 

kolo zeměpisné olympiády. Do letošního 
ročníku soutěže se zapojilo celkem 17 dětí, 
které musely ukázat své dovednosti při práci 
s atlasem, ale i využít své znalosti z oboru 
geografie. Žáci si vedli opravdu dobře. Sou-
těžilo se ve třech kategoriích: kategorie A pro 
6. třídy, kategorie B pro 7. třídy a kategorie C 
pro 8. a 9. třídy. Vítězům, uvedeným v násle-
dující tabulce, patří veliká gratulace a všem 
zúčastněným velké díky. 

KATEGORIE A 
 1. místo: Michael Dobřecký 
 2. místo: Jáchym Beerkens 
 3. místo: Jan Havliš 

KATEGORIE B 
 1. místo: Žaneta Kalivodová 
 2. místo: Vilém Hrušák 
 3. místo: Nela Štelcová 

KATEGORIE C 
 1. místo: Šimon Beerkens 
 2. místo: Jiří Jelínek 
 3. místo: Gabriela Vašíčková 

Mgr. Eva Pátíková,učitelka dějepisu, 
Mgr. Jana Teriaki, ředitelka školy, 

Mgr. Monika Navrátilová, 
učitelka zeměpisu

Na tomto místě bych chtěla jménem svým, jménem školy, za-
městnanců a hlavně žáků poděkovat aktivním členům Rodičovské 
akademie. Svým neuvěřitelným elánem a zapálením organizují skvělé 

akce, které nás nejenom baví, ale také pomáhají škole krýt náklady na 
různé radosti pro naše žáčky. 

V tomto školním roce byl novinkou bleší trh, který doufáme,  
že se ujme a zkusíme jej zopakovat. (Proto staré a nepotřebné věci 
nevyhazujte, můžou ještě někomu udělat radost). 

Jarmark se svou kavárnou, krásnými výrobky a besídkami, při 
kterých nezůstalo jedno oko maminek, babiček a tet (protože chlapi 
přece nebrečí) suché, byl prostě úžasný. Nejen, že to byla skvělá akce, 
ale přispěla škole také pěkným výdělkem. Bylo to neuvěřitelných  
43 tisíc korun. 

Rodičovská akademie připravila i 2. ročník plesu a pak na červen 
2. ročník akce Z pohádky do pohádky. Pokud byste chtěli s organizací 
těchto akcí pomoci, budeme jen rádi. Přijďte, pište, volejte.

Rodiče - ještě jednou velký dík! 
Mgr. Jana Teriaki, ředitelka školy 
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Problematiku holokaustu přiblížila exkurze do Osvětimi

Vítězi pěvecké soutěže byli všichni vystupující

První pololetí ve školním klubu

Ve čtvrtek 8. února se žáci naší školy vypravili na exkurzi do Osvě-
timi. Osazentsvo tvořili především deváťáci, kteří mají problematiku 
holokaustu ve svých osnovách. 

Doplnili je rodinní příslušníci a žákyně osmých tříd. A protože 
to není cesta krátká, sešli jsme se již v brzkých ranních hodinách na 
náměstí v Morkovicích. Před sebou jsme měli několik stovek kilo-
metrů. Do cíle jsme dorazili kolem deváté hodiny. Po krátké pauze 
jsme se rozdělili do dvou skupin a vydali se na prohlídku první části 
koncentračního tábora – Auschwitz I. Pan průvodce a paní průvodkyně 
nám přiblížili historii koncentračního tábora a jeho úlohu při vyhla-
zování židovského obyvatelstva. Celé dvě hodiny jsme se pohybovali 
v místech, kde zahynulo několik milionů lidí, kteří byli považováni 
nacisty za méněcenné. V rámci jednotlivých bloků, kde byly za války 
ubytováni v nelidských podmínkách vězni, jsme pak viděli hrůzy, 
které zde prožívali. 

Vše umocňovala celá řada fotografií, a věcí, které zbyly po lidech, 
jež se do Osvětimi dostali – kufry, boty, kartáče, brýle, vlasy, foto-
grafie. Vše v nás zanechalo nesmazatelnou stopu, možná i několik 
otázek, především pak tu, jak bylo možné, že se něco takového stalo. 
V rámci prohlídky jsme se podívali nejen do bloku, v němž je vybu-
dována výstava k Českému a slovenskému židovskému obyvatelstvu, 
ale rovněž do vězení, plynových pecí nebo na appellplatz, kde vězni 

často stáli několik hodin na dešti či v mrazu. Vše umocňovaly ostnaté 
dráty, kolem celého tábora. 

Druhá část programu se odehrávala ve tři kilometry vzdálené 
Březince (Birkenau). Zde jsme na vlastní oči viděli podmínky, v nichž 
museli lidé den co den bojovat o holý život. Koleje a rampu, kde 
probíhaly selekce, které pro mnoho příchozích znamely okamžitou 
smrt, pro jiné několik měsíců tvrdé práce, bití, ponižování. Žáci 
mohli na vlastní oči vidět domy (původně stáje pro koně), kde lidé 
žili. Naši polští průvodci ochotně odpovídali na otázky našich žáků. 
Za jejich přístup jim patří veliké poděkování. Stejně tak jako našim 
deváťákům a osmákům, kteří dodrželi pietu daného místa a chovali 
se zde velmi slušně. Návštěva Muzea Auschwitz-Birkenau by neměla 
být pouhým výlet a ulitím se ze školy, ale především by měla lidem 
přiblížit nepochopitelné jednání vůči některým národům a snahu 
zabránit v budoucnu podobným hrůzám. 

Pro odlehčení tří hodiny trvající prohlídky koncentračního tábo-
ra, čekala na žáky zastávka v jednom z místních supermarketů, kde 
mohli nakoupit dárky domů. 

Za organizaci výletu bychom chtěli poděkovat panu Kočímu, 
který měl vše do detailu naplánované a také pánům řidičům, že nás 
v pořádku dopravili tam i zpět. 

Mgr. Eva Pátíková

Ve dnech 30. a 31. ledna se sál sokolovny v Morkovicích zaplnil 
žáky naší školy. Uskutečnila se zde tradiční pěvecká soutěž, jejíž orga-
nizaci měla v letošním roce na starosti paní asistentka Jolana Churá. 

A protože sama vystupuje společně se svou kapelou na svatbách, 
plesech a dalších kulturních akcích, nebyl pro ni sebemenší problém, 
připravit mladé pěvecké talenty, kteří se do soutěže přihlásily. Poctivá 
práce se vyplatila, neboť výkony soutěžících zaujaly nejen pětičlenné 
poroty, ale i přítomné žáky a učitele. 

První z uvedených dnů se se svými výkony předvedli žáci a žákyně 
druhého stupně. Celkem se publiku představilo dvanáct zpěváků s český-
mi i zahraničními písněmi. Porota ve složení paní učitelka M. Sobotková, 
J. Barnetová, D. Derková, A. Večerková, které doplnil pan učitel J. Forý-
tek, to neměla vůbec jednoduché. Výkony soutěžících byly velmi slušné, 
pěkné a klobouk dolů před jejich odvahou, postavit se před zaplněný sál 
a své spolužáky. Publikum je zaslouženě vždy po jejich výkonu odměnilo 
potleskem. Verdikt poroty byl nakonec následující. Na třetím místě se 
umístila žákyně 6.C Diana Barnetová, druhá příčka patřila Vilému Hru-
šákovi ze 7.B a o zlato se podělily hned tři zpěvačky – Veroniky Handlová, 
Romana Slepčíková obě ze 7.B a Brigita Ševčíková z 9. B. 

Následující den se v sokolovně uskutečnila pěvecká soutěž prvního 
stupně. Celkem se do ní přihlásilo 23 dětí z prvních až pátých tříd.  
I z toho důvodu byly vytvořeny dvě kategorie 1. a 2. třídy a 3. až 5. třídy. 
Výkony soutěžících byly opět velmi povedené a stejně jako předchozí 
den, tak i v tomto případě měla pětičlenná porota opravdu těžké rozho-
dování. A jak to nakonec vše skončilo? Porota ve složení paní učitelka  
T. Pospíšilová, J. Kyasová, H. Doleželová a paní asistentky K. Polišenská 
a M. Ptáčková se nakonec dohodla takto: ve skupině prvních a druhých 
tříd si první místo vyzpívala Jessica Pačajová z 2. A, za ní se umístila 
Natália Mária Ovečková z 1. C a bronzová příčka patřila Viktorce Ho-
šákové ze 2. B. Třetí až páté třídy ovládla svým zpěvem a vystoupením 
dvojice dívek – Zdenka Čurejová z 5. B a Amálie Hrušáková ze 3. B.  
Za nimi se na stříbrné příčce umístila Tatiana Kupková ze 3. A a Adam 
Hejkrlík z 5. C. Třetí místo udělila porota opět dvěma žákyním, a to 
Natálii Dopitové ze 4.A a Lucii Bayerové z 5. C. 

Výborná vystoupení, krásné hlasy, povedená show, těmito slovy se 
dá shrnout letošní uplynulý ročník pěvecké soutěže. Všichni vystupující 
si zaslouží velkou pochvalu za poctivé nacvičování v době svého volna 
a za odvedenou práci. Vítězům gratulujeme a přejeme další úspěchy  
v jejich hudební kariéře. 

Mgr. Eva Pátíková 

I. stupeň, kategorie 1. a 2. třídy: 
 1. místo – Jessica Pačajová 2. A 
 2. místo – Natália Mária Ovečková 1. C 
 3. místo – Viktorie Hošáková 2. B 
I. stupeň, kategorie 3. - 5. třídy: 
 1. místo – Zdenka Čurejová 5. B, Amálie Hrušáková 3. B 
 2. místo – Tatiana Kupková 3. A, Adam Hejkrlík 5. C 
 3. místo – Natálie Dopitová 4. A, Lucie Bayerová 5. C 
II. stupeň: 
 1. místo – Veronika Handlová 7. B, Romana Slepčíková 7. B 
                       a Brigita Ševčíková 9. B 
 2. místo – Vilém Hrušák 7. B 
 3. místo – Diana Barnetová 6. C 

A máme tady pololetí. Toto uteklo, tedy alespoň nám ve školním 
klubu. Bylo toho moc, od září do ledna pořád něco. Nejprve jsme využili 
dary přírody a vytvořili krásné obrázky. Pak jsme strávili mnoho času 
výrobou a přípravou vánočních dekorací na školní jarmark. 

V prosinci nám nástěnku zdobil adventní kalendář s úkoly, které 
děti plnily s nadšením. Prostory školního klubu zdobí naše paní zima. 
Práce Vašich dětí je stále lepší, jsem na ně pyšná. 

Lenka Oulehlová, vychovatelka školního klubu
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Nová školní trika vzešla z návrhů našich žáků

Spolu to dokážeme

Vyhodnocení sběru starého papíru 
za první pololetí

Škola pro všechny

Horkou novinkou jsou naše nová školní trika. Jejich návrh vzešel ze žákovské soutěže, která proběhla v listopadu. Porota se sešla s mír-
ným zpožděním až v lednu a měla velmi těžkou úlohu. Návrhu bylo spousta a jeden lepší než druhý. Nakonec je výsledný design kombinací tří 
žákovských návrhů, které se staly podkladem profesionálnímu zpracování. Trika lze zakoupit ve dvou barevných variantách – zelené a fialové.

Mgr. Jana Teriaki, ředitelka školy         

Tento projekt s reg. č. CZ.02.3.68/0.0/0.0/16_022/0004379 
je financován z operačního programu Výzkum, vývoj, vzdělávání  
(OP VVV). Probíhá od 1. 9. 2017 do 31. 8. 2019.

Díky tomuto projektu ve škole probíhá pravidelná příprava žáků 
ohrožených školním neúspěchem tzv. „domácí úkoly“. Dva pedago-
gičtí pracovníci se věnují vybraným dětem z 1. stupně třikrát týdně. 
Pomáhají jim nejenom zvládat úkoly, ale také pomáhají s přípravou na 
školní povinnosti. Je vidět, že díky této péči vybrané děti chodí raději 
do školy a nemají obavy z toho, že „zase něco nemají, nevědí, apod.“ 

Dále pak v rámci tohoto projektu škola zaměstnala školní asis-
tentku. Díky této personální podpoře z dotací jsme byli schopni otevřít 
každé odpoledne na 2. stupni studovnu. Jedná se o místnost vybavenou 
základními pomůckami a výpočetní technikou. Žáci zde mohou po vy-
učování přijít, poradit se se školní asistentkou ohledně referátů, úkolů 
apod. Naše školní asistentka připravovala žáky na pěveckou soutěž  
a celou ji také organizovala. Ve zbytku svého pracovního času poté paní 
asistentka pomáhá s administrativou, vede volnočasový multikulturní 
kroužek a sepisuje knižní fond.

V rámci této dotace máme také možnost podpořit čtenářství  
a čtenářskou gramotnost našich žáků. Čtyři pedagogové se v tomto 
pololetí zúčastní 32 hodinového akreditovaného semináře NIDV na 
téma Rozvoj čtení a čtenářských schopností na základní škole. Škola 
již zakoupila a v budoucnu také zakoupí pomůcky podporující čtení, 

čtenářské dílny apod. Na konec roku je pro vybrané třídy 2. stupně 
plánováno autorské čtení a beseda se spisovatelem Janem Svitákem.

V neposlední řadě bude škola od září opět obsazovat pozici škol-
ního psychologa s úvazkem 0,5. Již je vypsáno výběrové řízení. Pokud 
znáte dobrého školního psychologa, můžete jej doporučit.

Mgr. Jana Teriaki, ředitelka školy

Za první pololetí jsme ve škole nasbírali celkem 7 288 kg papíru. 
Všem, kteří se na tomto sběru podíleli, ze srdce děkujeme. 

Recyklací starého papíru nejenomže pomáháte chránit životní 
prostředí, ale také vychováváte své děti k jeho ochraně. Zároveň tím 
přispíváte do fondu Rodičovské akademie, která tyto prostředky dále 
přerozděluje pro potřeby žáků školy tak, jak je pro tento rok plánováno.  

Soutěžili jsme ve dvou kategoriích – 1. a 2. stupeň. Žáci, kteří 
obsadili v  těchto kategoriích první tři místa, získávají super cenu. 
Město Morkovice-Slížany nám pro tyto žáky poskytlo permanentky na 
koupaliště. Stejné ceny pak čekají i výherce na konci druhého pololetí. 
Sbírejte tedy starý papír. Vyplatí se to nám všem. 

Děkujeme Městu Morkovice-Slížany za podporu a ceny pro 
výherce. 

Mgr. Jana Teriaki, ředitelka školy 

Škola je zapojená do projektu Škola pro všechny: 
Inkluze jako cesta k efektivnímu vzdělávání všech 
žáků, reg. č. CZ.02.3.61/0.0/0.0/15_007/0000210 
spolufinancovaného Evropskou unií.

V tomto projektu je škola pouze partnerem  
a příjemcem podpory. Znamená to menší adminis-

trativní zátěž a tato forma spolupráce nijak nevstupuje do účetnictví 
a rozpočtu školy. 

V rámci tohoto projektu se nám poprvé podařilo pro školu zajistit 
školního psychologa. V současné době u nás na škole působí Mgr. Robert 
Čapek, Ph.D. Tento školní rok pan psycholog organizuje pro jednotlivé tří-
dy 2. stupně outdoorové hry Klondayk, které se odehrávají v areálu místní 
sokolovny. Žáci soutěží v týmech v několika disciplínách a jako vzpomínku 
na společnou zkušenost získávají outdoorové šátky. Pan psycholog je 
zde i pro rodiče našich žáků a můžete si s ním sjednat schůzku. Kontakt 
najdete na stránkách školy, v kategorii školní poradenské pracoviště.

Pod záštitou organizace Člověk v tísni u nás působí školní asis-
tentka, která zde z velké části vykonává sociální práci. Stará se o admi-
nistraci dárcovského programu Obědy pro děti, které financuje svými 
dary společnost Women for Women. Dále pak plánuje a organizuje 
setkání s rodiči na nízkoprahová i obecná témata. Ve škole působí také 
v tzn. klidové místnosti a řeší každodenní maličkosti v sociální oblasti.

Koordinátorkou inkluze tohoto projektu je výchovná poradkyně 
pro 2.stupeň. Ta v rámci tohoto projektu zpracovává strategii školy 
v otázkách inkluze. Jedná se o stanovení jednotlivých dílčích kroků 
směřujících k cílům, které si škola v této oblasti stanovila.

Mgr. Jana Teriaki, ředitelka školy
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Lidé zavzpomínali nad starými fotografiemi

Vánoční koncerty 
Pěveckého sboru Cantus Morkovice

Po náročném letním a podzimním programu (účast na přehlídce 
sborů v Rakousku a společném zpívání na Svatováclavských slavnos-
tech v Olomouci) jsme uskutečnili šest vánočních koncertů: v Kromě-
říži, v Roštění, v Ostrožské Nové Vsi, v Morkovicích, v Koryčanech 
a v Bučovicích.  Doprovázel nás komorní orchestr, složený ze žáků  
a pedagogů ZUŠ a Konzervatoře Kroměříž.

Náš pěvecký sbor učinkoval ve složení 10 sopránů, 9 altů, 8 tenorů 
a 7 basů. Sólisté: Kristýna Han, Eva Blešová, Martina Kudličková, 
Lukáš Vančura, Jiří Bleša. Dirigovali: Kristýna Han a Vladimír Bleša.

Repertoár tvořili vánoční pastorely a části vánočních mší od auto-
rů:  F. X. Brixi, J. Lokaj, J. Hrůza, J. J. Ryba, V. Bleša. Po více letech jsme 
se vrátili k uvádění vánoční suity od prof. Zdeňka Kaňáka: Přešťastné 
slunce. Tato třináctidílná skladba je uměleckým zpracováním třebíč-
ských koled. Pan profesor Kaňák žil jedno desetiletí v Morkovicích  
a přijal čestné členství v našem sboru. Z jeho pera pochází původní 
morkovská opera- Košaři, kterou sbor nastudoval a provedl v roce 1983.

Vedení pěveckého sboru Cantus vyslovuje poděkování členům za 
velmi úspěšné účinkování na všech těchto kulturních akcích. To také 
ocenilo početné publikum.

 Pěvecký sbor CANTUS Morkovice
 oslaví 50 let 

své aktivní činnosti

 JUBILEJNÍM  KONCERTEM
 v sobotu dne 12. května 2018 

v 17.00 hodin

(místo koncertu vzhledem k plánované rekonstrukci 
sokolovny bude upřesněno později)

Zveme všechny příznivce sborového zpěvu, 
bývalé zpěváky, delegace sborů,

se kterými jsme účinkovali,
skladatele, sólisty, instrumentalisty 

i sponzory.

Sbor Cantus provádí ročně 10-12 koncertů, příležitostných 
vystoupení a společenských akcí. Jeho doménou jsou výměnné 
májové koncerty, vánoční koncerty a koncerty duchovní hudby 
s orchestrem. 

Sbor za svou dobu trvání zpíval nejméně v 70 místech 
našeho okresu a našich moravských krajích vč. účasti na „Praž-
ských sborových dnech“. Uspořádal koncertní zájezdy do Polska, 
Maďarska, Španělska, Italie, Rakouska, Francie a na Sloven-
sko. Vlastními silami provedl 4 operní díla: K. Loos: Opera 
o komínku, V. Blodek: V studni, Z. Kaňák: Košaři, H. Purcell: 
Dido a Aeneas.

Přijďte si s námi zazpívat i zavzpomínat.

Poslední únorový den se v přednáškovém sále bývalého kláštera 
v Morkovicích uskutečnila již poněkolikáté beseda s promítáním 
starých fotografií se starostou města Mgr. Pavlem Horákem. Akci 
zorganizovala Sociální komise města Morkovice – Slížany. Komen-
tovaná beseda nad dobovými fotografiemi přilákala pamětníky, kteří 
společně nad fotkami diskutovali a zavzpomínali na to, jak to v Mor-
kovicích vypadalo v letech minulých. Vedle fotografií byl přítomným 

puštěn i snímek z oslav z 80. let minulého století. Zajisté se nejednalo  
o poslední takovéto setkání, neboť starých fotek k promítání je stále 
dost. Tímto děkujeme panu starostovi za jeho čas a ochotu a také 
návštěvníkům, kteří se přišli podělit o své vzpomínky a doplnili tak 
střípky do historie města.

Za Sociální komisi města Morkovice – Slížany, Mgr. Eva Pátíková 
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Konečně paní Zima odešla a sluníčko nás začíná hřát. Jak již je 
zvykem teplé jarní dny lákají na úklidy svých zahrádek. Je zapotřebí 
vysbírat popadané větvě, vyhrabat trávu a připravit záhonky pro 
setí. Samozřejmostí je, že se musíme všeho přebytečného materiálu 
nějak zbavit. Někteří si vytvoří vlastní kompost, jiní vše odnesou 
do kontejnerů a velké množství obyvatel zvolí variantu, vše spálit. 
Také se najdou i odvážlivci, kteří si chtějí ulehčit práci a rozhodnou 
se trávu vypálit. 

   

VYPALOVÁNÍ TRÁVY JE ZAKÁZÁNO
Vypalování trávy se zakazuje hned několika zákony, především 

zákonem o požární ochraně, zákonem o ochraně přírody a krajiny  
a dále zákonem o ochraně ovzduší. V případě porušení tohoto zákazu 
hrozí dle zákona č. 133/1985 Sb., o požární ochraně, ve znění poz-
dějších předpisů, občanům pokuta až ve výši 25 tisíc korun a firmám 
může být udělena sankce až do výše 500 tisíc korun.

PÁLENÍ MÁ SVÉ PRAVIDLA
Nikdy nesmíme zapomínat, že spalování shrabaných porostů, 

může mít neblahé následky. Oheň se na otevřeném prostranství může 
velice snadno vymknout kontrole. V takovém případě suchý jarní 

Každá neopatrná manipulace s ohněm může mít fatální následky

porost v kombinaci se silným větrem dokáže své. Při spalování hoř-
lavých látek na volném prostranství zákon o požární ochraně ukládá 
povinnost učinit odpovídající opatření proti vzniku a šíření požáru. 
To znamená, že musíme přijmout taková opatření, aby se spalování 
nevymklo kontrole a nevzniknul z něj požár. 

Firmy jsou povinny každé spalování hořlavých látek na volném 
prostranství předem oznámit územně příslušnému Hasičskému 
záchrannému sboru kraje, včetně přijatých protipožárních opatření. 
Hasičský záchranný sbor má pak pravomoc nařídit přijetí dalších 
opatření pro zajištění bezpečného spalování, či spalování zcela 
zakázat.

 V jarních měsících také narůstá počet výjezdů jednotek profe-
sionálních a dobrovolných hasičů k požárům travních a lesních po-
rostů nebo na místa, kde nebylo pálení ohlášeno a k požáru nedošlo.  
V těchto případech se jedná o výjezdy, které blokují jednotky požární 
ochrany (jednotky mohly na potřebnějším místě zachraňovat životy 
a majetek) a nesou s sebou i zbytečné finanční náklady. 

K tomu, aby se předešlo požárům nebo zbytečným výjezdům 
hasičů, stačí dodržet legislativou stanovené podmínky a obecná 
pravidla požární bezpečnosti.

- Vypalování trávy je zakázáno
- Pro spalování shrabaných porostů vždy musíme přijmout 

opatření k zabránění požáru.
- Pálení vždy nahlaste na Hasičský záchranný sbor. Nahlá-

šením pálení nedochází k jeho schválení, ale je pouze evi-
dováno Operačním a informačním střediskem Hasičského 
záchranného sboru. Evidence slouží jen pro možnost ověření 
místa pálení s možným nahlášením požáru. Tím pádem Vám 
nahlášení pálení může ušetřit peníze v případě aktivního 
souseda, který si bude myslet, že hoří a zavolá hasiče.

Bc. Pavel Krejčí
preventista SDH Morkovice
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Muži A -  Krajský přebor 

Kolo den datum soupeř místo začátek odjezd

14. So. 24.  3. Chropyně D 15.00  /

15. So. 31.  3. Boršice D              15.30 /           

16. So. 7.  4. Kvasice V              15.30 13.45         

17. So. 14.  4. Hluk D              16.00 /         

18. So. 21.  4. Luhačovice V 10.15 8.00  

19. So. 28.  4. Bystřice p.H. D 16.30 /  

20. So. 5.  5. Juřinka V              16.30 14.00     

21. So. 12.  5. V. Karlovice D 16.30 /            

22. So. 19.  5. Provodov V              16.30 14.15     

23. So. 26.  5. Holešov D              17.00 /         

24. So. 2.  6. Rožnov p.R. V 17.00 14.15   

25. So. 9.  6. Štítná n. Vl. D 17.00 /      

26. Pa. 15.  6. Baťov V               18.30 16.45      

                                         
 Muži A sehrají 1. 5. 2018 od 17,00 semifinále poháru v Kunovicích. 
V případě výhry postoupí do finále, které je plánováno na 30. 5. 2018 
od 17,00 – stadion Letná Zlín. 

Muži B -   Krajská soutěž, sk. C

Kolo  den datum soupeř místo začátek odjezd

14.       Ne. 25.  3. Tlumačov D          15. 00 /  

15. Ne. 1.  4. Kunovice D            15.30 /     

16. Ne. 8.  4. Ludkovice V 13.15              15. 30              

17. Ne. 15.  4. Nedakonice D 16.00                   /

18. So. 21.  4. Zborovice V 15.15  16. 30

19. Ne. 29.  4. Šumice D            16.30 /  

20. So. 5.  5. Drslavice V            14.45               16. 30

21. Ne. 13.  5. Zlechov D            16.30 /               

22. So. 19.  5. Staré Město V 15.00                16. 30             

23. Ne. 27.  5. Slovácko B D 17.00                                 /   

24. Ne. 3.  6. Újezdec V            17.00            15.15

25. Ne. 10.  6. Březolupy D 17.00                               /

26. Ne. 17.  6. Havřice V            15.15                                     17. 00

ROZPIS SOUTĚŽNÍCH UTKÁNÍ MUŽSTEV
 FC MORKOVICE, Z.S. – JARO 2018

Dorost -  Krajská soutěž

Kolo den datum soupeř místo začátek odjezd

14. So. 24.  3. Boršice V 15. 00 13.15    

15. Ne. 1. 4. Staré Město V 12. 30                    11.00   

16. So. 7. 4. Kněžpole D 10. 00 /

17. Ne. 15.  4. Újezdec V 13. 30 11.30

18. So. 21.  4. Strání D 10. 00 /  

19. So. 28.  4. Nivnice V 16. 30 14.30

20. So. 5.  5. Tlumačov D 10. 00 /  

21. So. 12.  5. Prakšice V 16.30 14.45  

22. So. 19.  5. Kvasice D 10.00 /     

23. So. 26.  5. Jarošov V 16. 30 15.00  

24. So. 2.  6. D. Němčí D 10.00 /     

25. So. 9.  6. Šumice V 17.00 15.00 

26. So. 16. 6. Koryčany D 10. 00 /                                          

 

Žáci -  Krajská soutěž

Kolo den datum soupeř místo
začátek

odjezd
starší mladší          

14. Ne. 22.  4. Napajedla D 9.30    11.15 /                

15. So. 28.  4. Zlechov V 9.30 11.15 8.00   

17. Út. 1.  5. Slovácko dív. V 9.30    11.15 8.00  

16. Ne. 6.  5. Bojkovice D 9.30 11.15 /     

18. Ne. 20.  5. Kvasice D 9.30 11.15 /  

10. Ne. 27.  5. Strání V 9.30 11.15 7.15

11. So. 2.  6. Koryčany V 9.30 11.15 8.15  

12. Ne. 10.  6. Hluk D 9.30 11.15 /       

13. Ne. 17.  6. Dolní Němčí V 9.30  11.15 7.45     

    
      

Čtyři družstva přípravek nemají dosud rozlosování!!!
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VÁŽENÍ 

SPOLUOBČANÉ. 

KDYŽ UŽ VENČÍTE 

 SVOJE MILÁČKY 

 V NAŠÍCH ULICÍCH  

! PROSÍME !  

UKLÍZEJTE 

PO NICH JEJICH 

VLASTNÍ VÝKALY!

Vyzýváme majitele 
domácích koček: 

nechejte své kočičky včas kastrovat, zabráníte 
tím jejich množení a tím pádem také jejich ži-
voření na ulici. Kastrace není nákladný zákrok, 
přesto pomůže zregulovat množství koček na 
ulicích v našem městě. V případě, že si zákrok 
nemůžete dovolit (např. z finančních důvodů) 
nebo proto, že nevíte, jak postupovat či na koho 
se obrátit, volejte č. mob.: 777 956 277. Pomoc 
Vám určitě zabezpečíme.

Denně se v rámci kriminality mnoho lidí ocitne v roli oběti a jsou 
nuceni se s touto nelehkou situací poprat. Mohou být poškozeni nejen 
fyzicky či majetkově, ale trestný čin u nich může způsobit vážnou 
psychickou újmu. Je na místě, aby těmto lidem byla poskytnuta po-
moc a byli podporováni jak během celé doby vyšetřování, tak i po ní. 

S tímto posláním pracují pracovníci Probační a mediační služby, 
specializovaní na pomoc obětem trestných činů. 

„Našim primárním cílem je, aby se oběť dověděla o svých právech,  
o postupech jednotlivých orgánů činných v trestním řízení, objasnit jí,  
co může žádat. Každý potřebuje individuální přístup. Disponujeme řadou 
kontaktů na odborníky a pomáhající profese. Díky tomu může být pomoc 
obětem poměrně široká. Snažíme se pomoci znovu naleznout pevnou půdu 
pod nohama, která byla trestným činem oběti narušena. Případů, kdy i běž-
ná krádež zanechala na oběti hluboké následky, známe asi všichni mnoho. 
Proto, pokud se Vy, či někdo jiný ve Vašem okolí stane obětí trestného činu, 
neváhejte se na nás obrátit,“ říká poradkyně jedné z 55-ti poraden po 
celé ČR, Iveta Holomková.

Jednou z těch, kteří poradnu navštívili, je i paní V. (60 let), která 
se stala obětí krádeže. Okradl ji rodinný příbuzný, který je drogově 
závislý, o čemž rodina nevěděla. Škoda se pohybovala ve výši 45 
tis. Kč. Pachatel byl za tento čin a za zanedbání povinné výživy své 
nezletilé dcery odsouzen k trestu odnětí svobody s podmíněným 
odkladem, současně mu byla uložena povinnost nahradit způsobe-
nou škodu. Během jednoho roku podmíněného odsouzení pachatel 
nahradil poškozené pouhé 2 tis. Kč. Jelikož se stal dealerem drog, byl 
dopaden a odsouzen k trestu nepodmíněnému, který si v současné 
chvíli odpykává. Ve spolupráci s poradnou poškozená klientka využila 
svého práva na nahlížení do spisu a zjistila, že pachatel disponuje 
osobním vozidlem. Lze tedy podat návrh na prodej této movité věci 
ve prospěch uspokojení pohledávky poškozené klientky. Dále byla 
podána žádost o pomoc soudu, aby tento zjistil, zda je pachatel ve 
výkonu trestu pracovně zařazen a poškozená klientka mohla podat 
návrh na srážky ze mzdy. 

Jakkoliv se může zdát řešení situace zpočátku bezvýchodné, vždy 
zde existuje nějaké východisko, jak obětem trestných činů pomoci za 
účelem uspokojení jejich potřeb (podpora, poradenství, konkrétní 
kroky k nápravě vzniklých následků). Nelze stanovit všeobecný návod 
na řešení jednotlivých problémů, vždy záleží na individuální situaci. 

Ať už se rozhodnete trestný čin oznámit či neoznámit, 
jsme připraveni Vám pomoci

Právě za tímto účelem byla v Kroměříži zřízena Poradna pro oběti, 
která Vám nabízí veškeré služby a pomoc zdarma, v případě zájmu 
i anonymně. 

Poradna pro oběti Kroměříž
adresa: Riegrovo nám. 3228/22
poradce: Bc. Iveta Holomková
mob.: 725 807 099
e-mail: holomkova.pms@gmail.com
poradna.pmskromeriz@gmail.com
web: www.pmscr.cz
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!  

NEJSME  „  JENOM “  STAVEBNINY… 
      Brikety PINI KAY                   Palivové dřevo tvrdé řezané            Brikety    

           válcové puky                  

        !            

 

  EKObrikety    

!

• Prodej stavebního materiálu 

• Prodej a rozvoz písků, drtí a okrasného kameniva 
(velký výběr), mulčovací kůra 

• Prodej palivového dřeva  

• Prodej dřevěných briket 

• Dovoz míchaného a zavlhlého betonu 

• Rychlé a spolehlivé služby 

• Akční nabídky zboží 

• Možnost platit platební kartou na místě dodání 
zboží 

602 702 200  Radek Suchomel - cenové nabídky 

606 332 975  Jiří Suchomel - dispečer dopravy, 
objednávky 
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ODVOZ A EKOLOGICKÁ 
LIKVIDACE

 AUTOVRAKŮ
Včetně vystavení dokladu o ekologické 

likvidaci Vašeho autovraku

NA MÍSTĚ

Tel.: 777 550 621, 608 749 219
Autovrakoviště Třebětice

Za kompletní nebo téměř kompletní 
autovrak vyplatíme

500 – 1500,- Kč

se sídlem v Morkovicích a pobočkami ve Zdounkách a Kroměříži 
nabízí:          
• Výuku ŘO skupiny B
• Kondiční jízdy
• Školení referentských vozidel
• Výuku první pomoci 

Značka: Individuální přístup, trpělivost, vstřícnost 
a spokojenost zákazníků.

Termín, místo konání a cenu školení je možné domluvit předem. 
Jsem mobilní, flexibilní, technicky vybavená.

Učebna Morkovice
Sokolská 410 (Sokolovna)
Kontakt:  
mobil: 724 095 754, mail: info@autoskolatana.cz 
www.autoskolatana.cz

Autoškola 
„Táňa“                

Sbor dobrovolných hasičů Morkovice 

oznamuje občanům města, 
že v SOBOTU 14. dubna 2018

pořádá

SBĚR ELEKTRO ODPADU
(vyřazených elektrospotřebičů)

SBĚR KOVOVÉHO ODPADU
Elektro či kovový odpad prosím nachystejte 

až v sobotu ráno, 
těžší věci po domluvě vyneseme.

Dárcům děkují členové SDH.

ZDE MOHLA BÝT 
VAŠE INZERCE

VÍCE INFORMACÍ 
NA TEL. 573 502 814
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Přihlaste se k ZP MV ČR

Přidejte se k největší
zaměstnanecké pojišťovně

•	 Nově	příspěvky	na	sportovní	aktivity	pro	všechny
•	 Rozšířený	program	pro	dárce	krve
•	 Možnost	postoupení	příspěvku	z	rodiče	na	dítě
•	 2	týdny	ve	vysokohorském	prostředí	pro	chronicky	nemocné	děti	
•	 Podpora	odvykání	kouření

Přestupní	termín	pro	změnu	zdravotní	pojišťovny	platí	od	1.	ledna	
do	31.	března,	mezi	našimi	spokojenými	pojištěnci	vás	přivítáme	
od	1.	července	stávajícího	roku.	

Novinky v nabídce fondu prevence

Přihlásit	se	můžete	z	pohodlí	domova	na	www.zpmvcr.cz


